
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie školstva  pri MsZ v Snine  

 dňa 18. 02. 2015 

 

Prítomní:  Mgr. Ľubov Reháková 

   Mgr. Peter Hasin 

   Mgr. Peter Koršňák 

   Ing. Štefánia Hríbová, PhD. 

   PaedDr. Jana Mihóková 

   PaedDr. Ján Marinič 

 

Ospravedlnená: Mária Alušíková 

Prizvaná:  Ing. Jana Rosičová, prednostka MsÚ 

Program: 

 

1. Otvorenie. 

2. Návrh na vyradenie Základnej školy na Ulici 1. mája 12 v Snine a Školského klubu 

detí na Ulici 1. mája 12 v Snine zo siete škôl a školských zariadení. 

3. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, 

Snina. 

4. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Čs. armády 1590, Snina. 

5. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Duk. hrdinov 2078/13, Snina. 

6. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Kukučínova 2544/7, Snina. 

7. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Palárikova 1630/29, Snina. 

8. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Perečínska 2546/23, Snina. 

9. Žiadosť o finančné prostriedky na ďalšiu výmenu okien – ZŠ Ul. Komenského 

2666/16, Snina. 

10. Žiadosť o navýšenie fin. prostriedkov – MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, Snina. 

11. Záver. 

 

K jednotlivým bodom programu: 

 

1. Zasadnutie Komisie školstva pri MsZ v Snine otvorila a viedla Mgr. Ľ. Reháková, 

predsedníčka komisie, ktorá pozdravila všetkých prítomných členov komisie. 

Ospravedlnila neprítomnosť členky komisie – Máriu Alušíkovú. 

 

2. Návrh na vyradenie Základnej školy na Ulici 1. mája 12 v Snine a Školského klubu detí 

na Ulici 1. mája 12 v Snine zo siete škôl a školských zariadení. Uvedený návrh 

spracovali Ing. J. Rosičová, prednostka MsÚ a Mgr. J. Miková, referentka útvaru 

školstva.  

 Ing. J. Rosičová, prednostka zdôvodnila, že o problematike racionalizácie sa hovorí 

už 10 rokov. Súvisí s nepriaznivým demografickým vývojom v našom meste v 

posledných rokoch, ktorý ovplyvnil zníženie počtu žiakov v základných školách 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. Potreba racionalizácie siete základných škôl 
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v zriaďovateľskej pôsobnosti rezonuje dlhodobo a súvisí najmä s neustálym poklesom 

žiakov v základných školách a spôsobom financovania regionálneho školstva či už 

v oblasti prenesených alebo originálnych kompetencií.  

      Pri normatívnom financovaní spôsobuje pokles žiakov následne problémy pri 

zabezpečení financovania prevádzkových a mzdových nákladov škôl. V rámci škôl 

prebieha aj vnútorná racionalizácia. Riaditelia škôl prijali a prijímajú rôzne 

racionalizačné opatrenia, tieto však nepostačujú na to, aby boli odstránené vzniknuté 

problémy pri financovaní spôsobené neustálym poklesom počtu žiakov.  

 Keďže ani budúcnosť neprinesie rapídny nárast počtu žiakov v základných školách, 

Mesto Snina ako zriaďovateľ škôl a školských zariadení, musí nevyhnutne zrealizovať 

racionalizačné opatrenia, ktoré umožnia školám, aby s poskytnutým normatívom na 

počet žiakov dokázali pokryť nielen najnevyhnutnejšie náklady (osobné a 

prevádzkové), ale aby zabezpečili aj rozvoj školy a optimálne podmienky pre svojich 

žiakov a zamestnancov.  

 Mgr. J. Miková, referentka útvaru školstva uviedla, že za posledných päť školských 

rokov klesol v základných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta počet žiakov o 

131, teda celkový počet žiakov má klesajúcu tendenciu. 

  Najvýraznejší pokles o 107 žiakov za posledných päť rokov sme zaznamenali 

na ZŠ Ul.  1. mája 12, Snina a na ZŠ Budovateľská 1992/9, Snina o 53 žiakov.  

  Keďže financovanie základných škôl je postavené na normatívnom princípe, 

školy sú financované podľa počtu žiakov,  personálnej a ekonomickej náročnosti 

výchovno-vzdelávacieho procesu, to znamená, že klesajúci počet žiakov spôsobil 

podľa zverejnenej výšky normatívnych finančných prostriedkov v októbri 2014 

zníženie finančných prostriedkov v oblasti prenesených kompetencií o 18 145,- € pre 

ZŠ  Ul. 1. mája 12, Snina a pre ZŠ Budovateľská 1992/9, Snina zníženie finančných 

prostriedkov v oblasti prenesených kompetencií o 4 315,- €.  

  Aj v roku 2015 po zverejnení výšky normatívnych finančných prostriedkov dňa 

02.02.2015, má naďalej ZŠ Ul. 1. mája 12, Snina znížené finančné prostriedky 

v oblasti prenesených kompetencií o 4 245,- €. Tento stav sa bude aj naďalej 

prehlbovať, keďže počet zapísaných žiakov do 1. ročníka na šk. rok 2015/2016 

po zápise k 15.02.2015 je 27 a počet odchádzajúcich žiakov 9. ročníka je 43, čo sa 

prejaví v poklese finančných prostriedkov za štyri mesiace roka 2015 a následne v roku 

2016. 

Vzhľadom na uvedené dôvody a možnosti je potrebné pristúpiť k racionalizácii 

základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Snina od školského roku 

2015/2016: 

Priebeh racionalizácie základných škôl: 

1. etapa - vyradenie  ZŠ, Ul. 1. mája 12, 069 01 Snina a jej súčasti Školského klubu 

detí so sídlom na Ulici 1. mája 12, 069 01 Snina zo siete škôl a školských zariadení 

MŠVVaŠ SR k 31.08.2015, 

2. etapa - vyradenie ZŠ, Ul. Budovateľská 1992/9,  Snina a jej súčastí zo siete škôl 

a školských zariadení MŠVVaŠ SR k 31.08.2017. 

     Ekonomicky najvýhodnejším riešením je vyradenie  ZŠ na Ul. 1. mája 12, 

Snina a jej súčasti – školského klubu detí (zatiaľ bez školskej jedálne) zo siete škôl 

a školských zariadení MŠVVaŠ SR k 31.08.2015, pričom všetky práva a povinnosti zo 

zrušenej školy prejdú na ZŠ, P. O. Hviezdoslava, Hviezdoslavova 985/20, Snina. 

Zároveň sa zriadi elokované pracovisko na Ul. 1. mája 12, Snina, ako súčasť Základnej 

školy P. O. Hviezdoslava, Hviezdoslavova 985/20, Snina. 

Cieľom racionalizácie je stabilizovať rozpočty základných škôl a ich súčastí, 

efektívne využiť finančné prostriedky na bežné výdavky a zlepšiť podmienky pre 
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žiakov a zamestnancov základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Snina.  

Pozitívnym dopadom racionalizácie je: 

a) zníženie mzdových nákladov: 

 jeden riaditeľ, 

 jeden sekretariát, 

 jeden školský klub detí, 

 optimalizácia počtu žiakov v triedach, 

 optimalizácia počtu pedagogických zamestnancov, 

 optimalizácia počtu nepedagogických zamestnancov. 

b)  zníženie nákladov na energie, 

c)  možnosť prenájmu uvoľnených priestorov, 

d) nebude dochádzať k devastovaniu a chátraniu voľnej budovy. 

       Neriešenie súčasného stavu by si v najbližšom období vyžiadalo finančné 

dotovanie základných škôl z rozpočtu mesta. Oproti tomu, racionalizáciou by sa 

dosiahlo zlepšenie finančnej situácie  v zvyšných štyroch základných školách, ktoré by 

tak získali možnosť viac investovať do modernizácie vzdelávania. 

 Mgr. P. Koršňák – uvedený model racionalizácie ZŠ v dvoch etapách je 

najoptimálnejšie riešenie vzhľadom na prepúšťanie zamestnancov. Zároveň aj pre 

budúcnosť prinesie pozitívny efekt. 

 PaedDr. J. Mihóková – čo sa týka energetickej náročnosti budovy je predpoklad 

zníženia nákladov na energie. 

 Mgr. P. Hasin – o problematike racionalizácie sa hovorí niekoľko rokov. Je to veľmi 

citlivá téma. 

 PaedDr. J. Marinič – uvedený priebeh racionalizácie v 2. etapách, tak ako  je 

spracovaný v materiáli na MsZ je najmenej bolestivé riešenie pre zamestnancov ZŠ, 

ako aj pre žiakov a rodičov. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva  po oboznámení sa s predloženým materiálom odporúča schváliť 

predložený Návrh na vyradenie Základnej školy na Ulici 1. mája 12 v Snine 

a Školského klubu detí na Ulici 1. mája 12 v Snine zo siete škôl a školských zariadení. 

 

3. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, Snina. 

Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu z dôvodu 

zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Budovateľská 

2205/12, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 

a odporúča navýšiť príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za 

pobyt dieťaťa v MŠ zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 

10,50 €. 

 

4. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Čs. armády 1590, Snina, 

Snina. Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu 

z dôvodu zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 
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Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Čs. armády 1590, 

Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 a odporúča navýšiť 

príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v MŠ 

zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 10,50 €. 

 

5. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Duk. hrdinov 2078/13, Snina, 

Snina. Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu 

z dôvodu zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Duk. hrdinov 

2078/13, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 

a odporúča navýšiť príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za 

pobyt dieťaťa v MŠ zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 

10,50 €. 

 

6. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Kukučínova 2544/7, Snina, 

Snina. Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu 

z dôvodu zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Kukučínova 

2544/7, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 a odporúča 

navýšiť príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa 

v MŠ zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 10,50 €. 

 

7. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Palárikova 1630/29, Snina, 

Snina. Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu 

z dôvodu zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Ul. Palárikova 

1630/29, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 

a odporúča navýšiť príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za 

pobyt dieťaťa v MŠ zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 

10,50 €. 
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8. Žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Perečínska 2546/23, Snina, 

Snina. Riaditeľka menovanej MŠ požiadala o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu 

z dôvodu zvýšenia platových taríf a platových stupňov s účinnosťou od 01.01.2015. 

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o prehodnotenie a navýšenie rozpočtu – MŠ Ul. Perečínska 

2546/23, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 

a odporúča navýšiť príspevok zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za 

pobyt dieťaťa v MŠ zriadenej Mestom Snina o 1,- €, teda zo sumy 9,50 € na sumu 

10,50 €. 

 

9. Žiadosť o finančné prostriedky na ďalšiu výmenu okien – ZŠ Ul. Komenského 

2666/16, Snina. Mgr. K. Krivjančinová, riaditeľka menovanej ZŠ požiadala 

zriaďovateľa o finančné prostriedky na ďalšiu výmenu okien na 3. poschodí zo JV 

strany budovy školy, celé prízemie a okná v sociálnych zariadeniach a chodbách.  

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o finančné prostriedky na ďalšiu výmenu okien – ZŠ Ul. 

Komenského 2666/16, Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 

2015 a odporúča prehodnotiť uvedenú žiadosť v rozpočte mesta v II. polroku 2015. 

 

10. Žiadosť o navýšenie fin. prostriedkov – MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, Snina. Anna 

Lovičová, riaditeľka MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, Snina požiadala o navýšenie fin. 

prostriedkov na kúpu novej chladničky. Stará chladnička bola vyrobená v roku 1984 sa 

pokazila a je už neopraviteľná.  

 

Stanovisko komisie:  

Komisia školstva po oboznámení sa s predloženým materiálom neodporúča schváliť 

predloženú žiadosť o navýšenie fin. prostriedkov – MŠ Ul. Budovateľská 2205/12, 

Snina vzhľadom na finančné možnosti rozpočtu mesta na rok 2015 a odporúča 

prehodnotiť uvedenú žiadosť v rozpočte mesta v II. polroku 2015. 

 

11. V závere zasadnutia sa Mgr. Ľ. Reháková, predsedníčka komisie školstva poďakovala 

všetkým prítomným členom poďakovala prítomným za účasť a rokovanie komisie 

školstva ukončila. 

         

 

  

       Mgr. Ľubov Reháková 

                                                     predseda komisie 

Zapísala: Mgr. Jaroslava Miková, 

      garant komisie 


